
       T E R N  

zpravodaj 
Římskokatolické farnosti Dýšina  

3. 11. 2013 – 31. neděle v mezidobí 

Interiér kostela sv. Jiří v Kostelci, který patří naší farnosti.

     
 
 
 

� Kostel sv. Maří Magdalény na hřbitově 
v Druztové bude v neděli  předán obci, jak 
se k tomu vyjádřili ti, kdo v Druztové chodí 
na mši sv. i farní rada. Ve smlouvě bude 
zřízeno věcné břemeno, že kostel může 
dále farnost k bohoslužbám používat a že 

by se neměl využívat k tomu, co by odporovalo charakteru tohoto 
posvátného místa. 
� Každé úterý až do 10. 12. jsou od 18:30 na dýšinské faře setkání 

Kurzů alfa pro hledající a nevěřící, kteří se chtějí o křesťanství něco 
dozvědět. Stále hledáme lidi, kteří by byli ochotni některé úterý připravit 
jednoduchou večeři pro cca 20 lidí. Prosím, modlete se také na tento 
úmysl. Pokud byste chtěli ještě někoho pozvat, dveře jsou stále 
otevřené.  
� Ve čtvrtek 7. 11. bude v 18:30 na dýšinské faře povídání o Africe 

s Petrem Dvořáčkem z Plzně, který procestoval Jižní Keňu a žil u 
domorodých Masajů. Bude také promítat fotografie. 
� V pátek 8. 11. a sobotu 9. 11. nebudou kvůli studentské akci mše sv. 

ani adorace, setkání dětí a mládeže. Náboženství ve škole ale bude. 
V neděli 10. 11. bude mše sv. v Druztové i Dýšině sloužit P. Domininik 
Valer OFM, františkán z Plzně. 
� V pátek 15. 11. bude v 18:00 sloužit v dýšinském kostele východní 

liturgii řeckokatolický kněz o. Igor Bipko z Plzně. Využijte této 
jedinečné příležitosti seznámit se s tímto krásným způsobem slavení 
mše sv. 
� V sobotu 16. 11. bude na faře od 10:00 celodenní setkání dětí 

s bohatým programem. Oběd bude zajištěn. Mše sv. pro farnost  
zůstává v 17:30, mši sv. pro děti budeme slavit během setkání. 
� V neděli 17. 11. bude peněžní sbírka v kostelech věnována na tisk biblí 

pro chudé země. 
� V sobotu 23. 11. se bude na faře vyrábět další keramický betlém. 

Přijďte si od 14:00 vyrobit svou figurku. 
� Od neděle 24. 11. bude na dýšinské faře jednou za čtrnáct dní od 17:30 

do 19:30 vést kurz karmelitánské modlitby Marie Ventová z Plzně, 
zasvěcená vdova a terciářka karmelitánského řádu. Jsou zváni všichni, 
kteří být uvedeni do tiché vnitřní modlitby. 
� Od víkendu 29. 11. – 1. 12. bude na poutním místě Lomec u Vodňan 

adventní duchovní obnova farnosti. Začínáme v pátek v 19:00, 
končíme v neděli po obědě. O jídlo se nám postarají místní řeholní 
sestry. Přihlašujte se zapsáním do tabulky u novin v kostele.  
� Plnomocné odpustky pro zemřelé lze získat prvních osm 

listopadových dnů při návštěvě hřbitova a modlitbě za zemřelé. 
Podmínkou jsou  přijetí svátosti smíření v brzké době, přijetí Eucharistie 
daný den a modlitba na úmysl papeže. 

 
 

 
 
 

 
 
 
 

 Boží lid 
Všichni, kdo přijdou dnešní 

neděli do kostela, obdrží dopis otce 
biskupa, v němž otevírá dvě témata, 
která považuje pro plzeňskou diecézi 
za velmi důležitá: hlásání evangelia a 
nedobrou ekonomickou situaci církve. 
Nebudu tyto myšlenky rozebírat, jsou 
velmi jasně řečeny ve zmíněném 
textu. Ale velmi mě zaujal styl, jakým 
je napsán. 

Když posílá biskup věřícím 
svůj pastýřský list, většinou je 
seznámí se svým rozhodnutí, které 
udělal. Tento dopis je ale jiný. Otec 
biskup v něm představuje problémy 
diecéze a vybízí všechny věřící, aby je přijali za své a aby se k nim vyjádřili, navrhli řešení a napsali na 
biskupství svůj názor na věc. Nevím, jestli to bude takto fungovat, ale vím, že se mi tento přístup moc 
líbí. 

Problémy diecéze nejsou problémy biskupa a problémy farnosti nejsou problémy faráře, je to 
záležitost nás všech a všichni za to v ideálním případě máme přijmout svou zodpovědnost. Církev 
v západních Čechách není biskup, jsme to my všichni pokřtění v západních Čechách. Církev v Dýšině, 
Druztové, Kyšicích a Chrástu není farář, jsme to my všichni pokřtění v Dýšině, Druztové, Kyšicích a 
Chrástu. Všichni neseme svou spoluzodpovědnost za to, jak bude plzeňská diecéze a dýšinská farnost 
fungovat, jaké budou její priority, o co se bude snažit, a všichni také neseme svou spoluzodpovědnost za 
problémy, v nichž se ocitne. 

Druhý vatikánský koncil přišel s krásnou definicí církve: Církev je lid sjednocený jednotou Otce i 
Syna i Ducha svatého. Pokud pak mluví o papežství, biskupství, kněžství a jáhenství, považuje je za 
velmi důležité služby uprostřed tohoto lidu. Církev však není množina všech biskupů a kněží, církev je 
Boží lid.  

Moc prosím, uvědomme si, že chodit do kostela není něco podobného jako chodit do divadla 
nebo do kina. Pokud představení či film za nic nestojí, pod sedačkami je špína a uvaděčka neochotná, je 
to pouze a jen problém onoho podniku a my s tím nemáme nic společného. V církvi je to jinak: pokud 
farnost nefunguje, pokud klesají počty věřících a pokud diecéze nebude mít za pár let na své 
nejzákladnější potřeby, máme s tím velmi mnoho společného. Je to naše záležitost. Církev, diecéze, 
farnost, to nejsou „oni“, to jsme „my“.     

P. Pavel Petrašovský 
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PRAVIDELNÝ 
PROGRAM 
 

DÝŠINA: 
pondělí  
• 18:00 – modlitby 

maminek za své děti 
– fara 

úterý 
• 17:00 - možnost  

zpovědi – kostel 
• 17:30 – mše sv. 
• 18:30–setkání nad 

biblí - fara 

středa 
• 17:30 – mše sv. 
čtvrtek 
• 17:30 –  mše sv.  
pátek 
• 16:00–setkání dětí - 

fara 

• 17:00 – adorace, 
možnost zpovědi  

• 18:00 – mše sv. 
• 19:00–setkání 

mládeže – fara 
(8.11. vše odpadá) 

sobota 
• 17:30 - mše sv. 
(9.11. mše sv. není) 
neděle 
• 11:00 – zpovídání  - 

kostel (kromě 1.a3. 
neděle v měsíci) 

• 11:30 – mše sv. 
• kafe po mši - fara  
• 18:00 – adorace a 

nešpory – kaple na 
faře  

DRUZTOVÁ:  
• nedělní mše sv: 9:15 

– kaple na návsi 
• po ní: 1. neděle 

v měsíci: setkání nad 
biblí, 3. neděle: 
povídání u buchet 

 

Valte oči na 
O H L Á Š K Y ! ! ! 

kontakt:  
P. Pavel Petrašovský 
tel.: 737 814 525 
boyda@centrum.cz, 
www.farnostdysina.cz 



Koncert Ireny Výrutové a SK2O.CZ 
 

V sobotu 26. 10. 2013 vystoupila v dýšinském kostele místní 
obyvatelka Irena Výrutová, která zpívá v opeře divadla J. K. Tyla                   
v Plzni. Do kostela přišlo mnoho lidí, je vidět, že paní Výrutová je 
v Dýšině známou osobností. 

Pro posluchače si připravila repertoár duchovních písní, mimo 
jiné zaznělo i několik skladeb z nádherných Biblických písní Antonína 
Dvořáka.  

Po jejím krásném vystoupení jí vystřídal soubor mládeže 
SK2O.CZ, který paní Výrutová vede. Byli také výborní. Říjnový koncert 
se opravdu povedl. 
 

Pouť ke svatým 
Šimonu a Judovi 
 

V pondělí 28. října 2013, 
v den, kdy se nejen slaví výročí 
založení Československa, ale i 
patroni dýšinského kostela sv. 
Šimon a Juda, jsme už popáté 
vyrazili na pouť z Plzně do 
Dýšiny. Tentokrát nám počasí 
velice přálo, sluníčko svítilo jak 
o život a při srovnání s 
loňskem, kdy na zemi ležel už 
první sníh, se nám poutní den 
líbil ještě víc.  

Sešli jsme se tradičně na 
chrásteckém nádraží, odkud jsme se nechali 
Českými drahami přepravit na plzeňskou 
Doubravku. Začátek pouti byl ohlášen v de-
set hodin v kostele sv. Jiří. Zde se k nám            
k naší radosti připojili i další lidé z Plzně. 
Společně nám požehnal a vyslal na cestu 
salesián P. Antonín Nevola.  

Vyrazili jsme nejprve po uzounké 
silnici, pak po překrásných zakroucených 
pěšinkách klikatícími se mezi roklemi 
zavátými podzimním listím. Dole pod námi tekla Berounka. Po cestě jsme zpívali, modlili se růženec, 
v čele našeho průvodu jsme se střídali v nesení kříže, který ozdobila krásným věncem paní 
Bradáčová ve svou maminkou. Po jedenácté hodině jsme si opekli buřty (oheň tentokrát oproti loňsku 
opravdu hořel). Když jsme došli do Chrástu, zastavili jsme se k modlitbě na evangelické faře, kde nás 
místní farář Karel Šimr velmi pohostinně přijal.  

Do Dýšiny jsme dorazili přesně načas, abychom stihli poutní mši sv., kterou sloužil otec 
biskup. Milým překvapením pro nás byla i delegace z farnosti v Ostrově u Karlových Var v čele se 
svým farářem P. Markem Hricem. 

Po mši sv. jsme se přesunuli na faru, kde jsme se 
zásobeni teplým čajem nebo kávou a nepřeberným 
výběrem buchet seznámili s Kristinou Kočárkovou, která 
k nám přijela na vozíčku. Lucka Vavrušková recitovala 
její básničky, Renata Klimešová je prokládala hraním na 
housle a za nimi visely Kristininy obrázky. Pak se ještě 
dlouho na faře povídalo a zpívalo. 

Moc díky všem, kdo putovali i těm, kdo se 
postarali o pohoštění poutníků po mši sv. Za rok zas, už 
po šesté! 

 

Pro děti:  
Pán Ježíš navštívil Zachea 
 

Pán Ježíš navštívil Zachea a ukázal mu cestu, jak 
napravit špatnosti, kterých se dopustil. I nám Pán Ježíš 
ukazuje, jak se máme správně chovat – jakou cestou 
máme jít. Začni dole od zeleného obdélníčku a zjisti, 
které cesty vedou přes dobré skutky ke šťastnému životu 
s Pánem Ježíšem. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sejde se katolický kněz, 
muslimský imám a židovský 
rabín. Katolický kněz říká: „To 
jsem jednou šel zaopatřovat 
nemocného. Jdu přes les, pole 
a louky, naráz se přihnaly 
mraky, šílená bouřka, průtrž 
mračen. Tak kleknu, prosím 
Boha o ochranu. Naráz - všude 
okolo liják, nade mnou modrá 
obloha.  Muslim na to:  „To je 
nic, tobě šlo jen o zdraví, mně 
šlo přímo o život. Jel jsem na 
velbloudu pouští. Naráz se 
přihnala písečná bouře, nebylo 
kam se schovat. Padnu k zemi 
a prosím Alláha o ochranu. 
Naráz - všude okolo bouře, 
nade mnou modrá obloha.“ 
Židovský rabín na to: „To není 
nic proti tomu, co jsem zažil já. 
Jdu v sobotu po hlavní ulici a 
naráz uvidím na zemi plnou 
peněženku. Chci ji zdvihnout, 
ale naráz si uvědomím, že je 
sobota - šabat a já se nesmím 
dotýkat peněz. Přece tam ale 
tu peněženku nemůžu nechat 
ležet. Pozvednu oči k nebi, 
modlím se k Hospodinu. Naráz 
- všude okolo sobota, nade 
mnou úterý. 


